
  

 

 

Skolebestyrelse Østervangsskolen og Vor Frue Skole 

2022-2023 

 
Dagsorden Udarbejdes af ST og AR 

Tid og Sted Tirsdag d. 30/8 - 2022  på Østervangsskolens lærerværelse 

Årets møder 30/8, 28/9 (VFS), 28/11 (fælles spisning 19-20), 12/1, 7/2, 9/3, 19/4, 1/6 (fælles spisning 
19-20) 

Deltagere Navn Status Valgperiode Bmk 

Susana Pajares Tosca Forældrevalgt medlem 22-26  

Andreas Malmmose Johansen Forældrevalgt medlem 22-26  

Mette Trebbien Rønne 
Pedersen 

Forældrevalgt medlem 22-26  

Lisbeth Rosenørn Forældrevalgt medlem 20-24  

Iben Nybjerg Forældrevalgt medlem 20-24  

Christian Trolle Andersen Forældrevalgt medlem 20-24  

Morten Steffensen Forældrevalgt medlem 22-26  

Pernille Krogh Lund Forældrevalgt Suppleant 22-26  

Sofie Østergaard Bagge Forældrevalgt Suppleant 22-26  

Christian Hjortgaard Forældrevalgt Suppleant 22-26  

Lone Feld Medarbejdervalgt VFS 22-23  

Frank Hyldal Medarbejdervalgt ØST 22-23  

Elevrepræsentant Valgt af elevrådet 22-23  

Elev repræsentant Valgt af elevrådet 22-23  

 

 



Lasse Frendrup Ekstern  20-24  

Vibeke Pakkenberg Ekstern 20-24  

Sofie Frost Bondorf Ekstern 20-24  

Esben Ro Egebo Buhl Skolens ledelse – som 
sekretær 

  

Rikke Asbøl Skolens ledelse – som 
sekretær 

  

Kasper Broeng Skolens ledelse – som 
sekretær 

  

Anders Ramsing Skolens ledelse – som 
sekretær 

  

 

Mødeleder  Susanna Tosca 

Referat Rikke Asbøl.  
Referatet godkendes af Susanna og udsendes. Referatet godkendes af bestyrelsen på 
efterfølgende møde. 

Afbud Sofie Frost, Pernille Krogh Lund, Lasse Frendrup, Sofie Østergaard Bagge 
 

 

 

Dagsorden 

Nr Tidsramme Punkt Referat Opfølgning 

0  Velkommen til Pernille Krogh Lund 
og Morten Steffensen  

  

1 17.00-17-03 Godkendelse af dagsorden og 
referat fra forrige møde 

Godkendt.   

2 17.03-17.05 Hvem skriver og udsender 
forældreinfo 

Mette Trebbien Rønne 
Pedersen 

 



3 17.05-17.15 Konstituering 
Valg af formand og næstformand 

Formand:  
Andreas Malmmose 
Johansen 
 
Næstformand: Christian 
Trolle Andersen 

 

4 17.15-17.25 Meddelelser fra formanden 

 Hvem er vi – præsentation af 
bestyrelsen.  

o (se bilag) 

 Koordination af skolebestyrel-
ser – herunder 
specialundervisningsbudgettet. 

 
 

 Der er lavet en 
Facebook gruppe, hvor 
der er 6 skoler aktive. 
Skolebestyrelserne er 
nu i gang med at samle 
alle 21 skoler i 
kommunen, så alle kan 
være med i gruppe. De 
taler om udfordringen 
vedr. specialområdet og 
om hvordan det udhuler 
budgettet for 
normalområdet. 
Lisbetht vil meget gerne 
være aktiv på denne 
proces og hjælpe til. Så 
der kan bliver råbt vagt i 
gevær hos politikerne. 
 
 

 

 



 

5 17.25–17.40 Meddelelser fra skolelederen 

 Personale 

 Arbejdstilsynet 

 Skoleårets start 

 A-uger 

 Omlagt undervisning 

Personale 

 Ansat Simone.  
o Tiltræder 1/10 – 

men en del af 
skemaet (ikke 
4.klasse) 5/9 

 Klostermarkskolen – 
venter afklaring i løbet 
af september – 
forventer fuldtallig 1/11 

 Michael Kjeldsen har 
opsagt sin stilling med 
aftrædelse pr. 30/9. 

AT 

 Besøg af arbejdstilsynet 
– fysisk og psykisk – og 
grøn smiley 
 

Skoleårets start 

 Kommet godt fra start. 
Stadig et udfordret 
mellemtrin – og et mere 
robust setup – men ikke 
løst 

 Elever der venter på 
segregeret tilbud – fyldt 
op alle steder 

AULA 

 



 Ikke skelnen mellem 
portræt og situation 

 Ikke mere afhængig af 
forældres samtykke 

 Skolen formodes at 
have en grund – 
orientere om… 

 Gælder billeder, video 
og lydfiler 

 Alene betydning 
fremadrettet 

 Samtykket til deling af 
kontaktoplysninger 
bibeholdes som hidtil 

 Opmærksom på om 
personer,med 
rimelighed kan føle sig 
krænket, udnyttet eller 
udstillet.  

A-uger 

 5 uger om året – 
klimauge – udsmykning 
– lejrskole forsøg på at 
skabe færre 
forstyrrelser og andet 
undervisningsrum 

Ukraine  

 Pt. 12 elever i F1 – 1 er 



rejst hjem til Ukraine 

 7 af dem udsluses 

forventeligt til 

Indskolingen i uge 44 

ca. 

 De skal igennem en 

vurderingsmøde, hvor 

der tages stilling til om 

de er klar til udslusning. 

(det er anderledes 

kriterier end ved normal 

modtagerklasse forløb)   

 Vi forventer ikke at 

modtage yderligere 

elever til F1.  

 Basisgruppe efter F1 – 

Vi arbejder pt. på at 

finde den rigtige form til 

dette, da dette ligeledes 

er afhængigt af hvor 

mange elever der 

vurderes klar til 

udslusning og hvor 

mange der skal 

fortsætte i et 



modtagerklasse forløb.  

 F1 forløb på 

Hedegården skole, og 

Sct. Jørgens er ved at 

være igennem de første 

elever, vi kan derfor 

godt forvente at der 

udsluses yderligere til 

hele Østervangsskolen. 

Det kan forventes at de 

udsluses fra uge 45. Pt. 

ligner det at der 

kommer 4 elever fra 

HGS 

 Ida og Eyfa er lærerne 

på projektet og 

Ekatarina som taler 

russisk, hun kommer 

nogle timer om ugen og 

hjælper til. 

 Christian ønsker at de 

ukrainske børn skal 

blive på VFS, så han 

spørger til om, det kan 

lade sig gøre, da der 

kan være noget godt i 



at få flere børnpå VFS. 

Det kan umiddelbart 

ikke lade sig gøre.  

 Der drøftes om 

eleverne skal kunne 

blive afleveret på 

Østervangskolen i 

sommerferien, hvilket 

skal tages op igen i 

   

6 17.40-17.45 Meddelelser fra Skolens elevråd Ingen elever var deltagende  

7 17.45-17.50 Meddelelser andre   

6 17.50-18.20 Intro til ny bestyrelse 

 Formalia (Anders) 

 Bestyrelsen fortæller – cases – 
hvordan arbejder vi med et 
princip (Susana/Alle)  

Se slides  

7 18.20-18.30 Ordensregler vedr mobiltelefoner 

 Se bilag 

Dilemmafyldt opråde. 
Principper og hovedhensyn: 

 Ro om undervisning 

 Det analoge fællesskab 

 Digital dannelse. 
Derudover 

 At beskytte – kunde 
eller vare 

 Bevidste manipilationer 

 



Det vi ser er forskelligt: 

 Forstyrrelser 

 At se op og ud eller at 
se ned. Fokusskift 

 Klasselærer, teamlærer, 
eller faglærer 

 Klasser 
Redskaber 

 Principper 

 Retningslinjer 

 Ordensregler 

 Hjemmelsudfordring 
På skolen 

 Ret bred enighed vedr 
indskoling og mellemtrin 

 Uenighed vedr 
overbygning 

 Proces gennem 1½ år – 
og det er vigtigt 

 Ordensregler og dem 
og os 
 

Drøftelsen blandt bestyrelsen:  
 

 Lisbeth, Mette, Morten 

og Christian var helt 

enige om, at de nye 

kommende regler vedr. 



mobiltelefoner var et 

fantastisk tiltag. Vores 

børn har behov for 

noget ro.  

 Susanne siger at 

formuleringen i forhold 

til ordensreglerne 

strider imod vores 

andre principper. 

Såfremt vi vedtager den 

formulering, skal vi 

have drøftes det på et 

af vores kommende 

møde og omformulerer 

vores principper. 

 Anders fortæller at 
såfremt, vores 
ordensregler er 
formuleret så stramt, er 
det fordi,  vi på den 
måde sikrer os, at der 
er hjemmel til at lave 
disse regler.  

 Iben foreslår at 7. 

klasserne skal have 

desamme regler for 

eleverne på 



mellemtrinnet, da hun 

oplever at børnene på 

7. årgang er begyndt at 

lege igen. 

 Formanden skal 
fremsende principperne 
for vedtagelse af regler, 
såfremt, det skal drøftes 
på næstkommende 
møde. 

 Lisbeth og Christina 
foreslår at 
mobiltelefonerne også 
skal indsamles på 
mobilhotel allerede fra 
0. klasse.  

 

8 18.30-18.40 Fordeling af forældremøder mellem 
de forældrevalgte. 

 Talepapir ved klassebesøg 

 Se bilag 
 

Susanne har været til: Team 
0,Team 3 (17.8), Team 7 
(19.8) og Team 2 (29.8 kl 17 
tumlesalen). Team 8 og 
Team 1 er afholdt uden mig. 
 
Vi mangler: 
Team 6 (31.8 kl 17 i 
festsalen) , Susana tager den 
Team 5 (5.9 kl 17), Iben tager 
den 

 



Team 9 (28.9), vi kan ikke 
komme fordi det fælder 
sammen med 
bestyrelsesmøde 
Team 4- vi afventer indtli den 
nye lærer bliver ansat 
 
 

8 18.40-18.55 Redegørelse for skoleårets 
planlægning 

 Afkortede skoledage 

 Styrkelse af mellemtrinnet 

 Udfordringer omkring 
overbygning 

  

Afkortede skoledage 

 Indskoling – timer i SFO 
– særlige aktiviteter – 
og deltagelse på 
særlige dage. Clearring 

 Læseløft 

 Mellemtrin – betalt 
ekstra åbningstid 

 Overbygning – m-
klasser 

 Matematik 9. klasse 

 Ønske om teamtimer – 
også udenfor skemaet 
(også 9. klasse) 

Andre hovedhensyn 

 Teamstruktur 
mellemtrin – ved to spor 

 Styrkelse af 
mellemtrinnet 

 Udfordringer omkring 
overbygning 

 



9 18.55-19.00 Eventuelt Susana fortæller, at der er 
nogle forældre, der har ønske 
om at vores referater skal 
lægges op på aula.  
 
Anders:  Da der er et 
offentligt påbud om, at de 
skal lægges ud offentligt 
tilgængeligt, vil han gerne 
holde det simpelt og kun 
lægge det på vores 
hjemmeside.  
 
Mette spørger indtil sidste 
skoledag. De må ikke gå i 
byparken, men da skolen 
slipper dem kl. 17.00 går de 
jo alligevel i Byparken. 
Anders fortæller at det er 
nogle regler, vi bliver pålagt 
fra skolebørne udvalget. Vi 
bruger mange penge som 
skole på, at sende børnene til 
Tivoli eller andet spændende.  
 
Mette: 
Der har været meget varmt i 
klasserne, kan vi gøre noget 
ved det?  

 



Anders: Der er sat noget film 
på vinduerne, som tager 20 
procent af strålingen,men vi 
har som skole ikke råd til at 
gøre mere ved det.  
 
Inger: Stiller forslag om at 
forældrene i bestyrelsen 
sætter sig sammen mellem 
forældremøderne.  
 

 

Punkter til kommende møder 
 

 
30/8  
28/9 Principper vedr vikardækning 
28/11  
12/1  
7/2  
9/3  
19/4  
1/6  
Ikke 
tidsfastsat 

 

 


